
P r o t o k ó ł  Nr XXI/2008  
 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej  
odbytej w dniu 17 marca 2008 r.  

 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Magnes o godz. 8.00 otworzył kolejne 
posiedzenie sesji i jako pierwszej czynności dokonał powitania radnych ,  
Burmistrza M i G  A. Bodzicha  , p. Skarbnik Z. Nocoń, zaproszonych 
naczelników wydz. Urzędu Miasta i Gminy,  R. Stokłosę  dyr. Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Kazimierzy Wielkiej oraz  Panią Wiolettę Wójcik 
przedst. Związków Zawodowych Nauczycieli w Kazimierzy Wielkiej. 
Stwierdził quorum  , na stan Rady 15 w obradach uczestniczy 14 radnych – 
nieobecny radny J. Wątek / lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 , lista 
obecności zaproszonych gości  załącznik nr 2  do protokołu.  Następnie 
przedstawił proponowany porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Zatwierdzenie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacja o bieŜącej pracy  Burmistrza między sesjami . 
4. Interpelacje radnych. 
5. Uchwała w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach prowadzonych przez gminę Kazimierza Wielka.  
6. Uchwała w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok. 
7. Uchwała w sprawie udzielenia krótkoterminowej poŜyczki dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kazimierzy Wielkiej. 
8. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie kwoty na rzecz 

Związku Międzygminnego „ Nidzica”   na opracowanie dokumentacji 
projektowych na budowę kanalizacji sanitarnej. 

9. Sprawy róŜne, wolne wnioski. 
Ad.p.1 
Uwag oraz innych propozycji do przedstawionego porządku posiedzenia ze 
strony radnych oraz Burmistrza  nie wniesiono, zatwierdzony został 
jednogłośnie / 14 za/. 
Ad.p.2 
Protokół z posiedzenia  sesji Rady Miejskiej odbytego w dniu 26 lutego został 
zatwierdzony bez uwag / 14 za/. 
Ad.p.3 
Burmistrz poinformował Radę o dwóch waŜnych wydarzeniach które miały 
miejsce w okresie międzysesyjnym :  po pierwsze podpisana została umowa  
z wykonawcą na budowę mostu na rzece Małoszówce w parku – przewidywany 
termin wykonania zadania sierpień br, oraz ogłoszono przetargi  na 
modernizację i budowę dróg  na kwotę ponad 2.500.000 zł . Jeśli okaŜe się ,Ŝe 
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wypadną  one korzystnie   będzie moŜliwość w szybkim czasie ogłosić następną 
turę przetargów na w/w zadania oraz na budowę chodników. 
Ad.p.4 
W pkt. interpelacje radnych zapytania zgłosili: 
1/ B. Matera – kiedy i w jaki sposób zostanie załatwiona sprawa przejęcia 
mieszkań w blokach tz. kolejowych.  
2/ K. Minor – po przeglądnięciu projektu kanalizacji sołectwa Odonów  
dochodzi do wniosku ,Ŝe nie pod kaŜdym domostwem będzie zamontowana 
studzienka z przyłączem kanalizacyjnym? Co będzie jeśli ktoś teraz zechce się 
podłączyć i co z nowo powstałymi   międzyczasie budynkami ?  

- ponowił  sprawę projektu budowy drogi łączącej  drogę powiatową 
Kazimierza Wielka  - Wielgus  z Zakładem Ceramiki II. 

3/ K. Ziętek – skierował pytanie do Burmistrza odnośnie przetargu szkoły  
w Stradlicach? 
4/ L. Małek – czy istnieją jakieś  plany budowy kanalizacji w sołectwach : 
Gabułtów , Broniszów , Zagorzyce, Zięblice  bo od ponad 10  lat istnieje tam 
wodociąg a jest problem z usuwaniem ścieków?  
Innych pytań nie zgłoszono, Burmistrz postanowił w tym miejscu  udzielić 
odpowiedzi  na w/w. 
Ad .zap.1 
Sprawa przejęcia przez Gminę bloków tz. kolejowych była rozstrzygana przez 
radnych ubiegłej kadencji i nie doszło zatwierdzenia uchwały w tej sprawie. 
PKP chce przekazać Gminie mieszkania na podstawie ustawy o restrukturyzacji 
kolei . Propozycja przejęcia mieszkań z naszej strony wyglądała tak ,Ŝe 
chcieliśmy je nabyć w zamian za  teren po kolei wąskotorowej od Proszowic do 
Kazimierzy Wielkiej bezpłatnie lub za symboliczną złotówkę. Według innych 
przepisów prawnych , PKP nie moŜe jednak przekazać samorządowi terenu  
w formie darowizny pod inną infrastrukturę niŜ drogową i sprawa ta pozostała  
bez  zmian. Jeśli wolą tej Rady będzie aby do sprawy powrócić , zasięgniemy 
ponownie opinii  PKP . Burmistrz proponuje aby Komisja Finansowo – 
budŜetowa zapoznała się  bardziej z tym tematem. Osobiście uwaŜa, Ŝe  
mieszkania te  naleŜy przejąć i przenieść je na zasoby komunalne gminy.  
Ad.zap.2 
Co do kanalizacji- jest to niemoŜliwe gdyŜ naleŜałoby zmieniać cały projekt  
i byłoby niesprawiedliwe w stosunku do tych mieszkańców którzy 
zadeklarowali pewne kwoty na ten cel. 
Jeśli z projektem na w/w drogę występują  problemy , trzeba będzie pomyśleć  
o własnym projekcie, ogłosić przetarg  ,aby wreszcie ją  dokończyć . 
Ad.zap. 3 
Burmistrz poinformował ,Ŝe na nieruchomość po byłej szkole w Stradlicach 
brak było  chętnych , były natomiast telefoniczne zapytania w tej sprawie. 
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Ad.zap.4 
Jest to niemoŜliwe - na kanalizację w tej rozpiętości terenu nie pozyskamy 
środków z zewnątrz gdyŜ nie spełnimy jednego z warunków - 120 mieszkańców 
na 1km sieci. Eksploatacja takiej sieci dla wymienionych sołectw powodowała 
by bardzo duŜe koszty za  te ścieki. Dla nich rozwiązaniem są oczyszczalnie 
przyzagrodowe lub zbiorowe.  
O głos poprosił  Wiceprzewodniczący Rady A. Kuliś -  prosi o interwencję ze 
strony Burmistrza aby  wykonawca inwestycji w Wojciechowie pozostawiał 
porządek po swojej pracy. Bardzo często łamią siatki i brudzą wokół posesji 
przy których wykonują roboty ziemne.  
Zapytanie zgłosił Radny J. Słabosz – w których miejscowościach w pierwszym 
etapie wykonywane będą drogi? Poza Chruszczyną, Głuchowem , Gabułtowem  
i Odonowem ,  pozostałe zgłoszone są do przetargu. 
Ad.p.5 
W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady K. Magnes prosi P. H. Chałudę – 
dyr. ZEAS o krótkie wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
gminę Kazimierza Wielka. 
Projekt ten ustala zasady wynagradzania nauczycieli tz. składników 
wynagrodzenia, które zgodnie z art. 30 ust.6 i 6a Karty Nauczyciela podlegają 
decyzji Rady. PowyŜsze przepisy obligują do corocznego uchwalania tych  
wynagrodzeń  na dany rok kalendarzowy ,  w uzgodnieniu ze związkami 
zawodowymi nauczycieli działającymi na terenie danej gminy. Uzgodnieniom  
z podlegają następujące składniki wynagrodzeń: 

- dodatek motywacyjny 
- dodatek funkcyjny w tym wychowawstwo klasowe, 
- dodatek za pracę w warunkach trudnych i uciąŜliwych, 
- dodatek za wysługę lat, 
- dodatek specjalistyczny, 
- wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw, 
- nagrody na Dzień Edukacji Narodowej, 
- dodatek mieszkaniowy. 

Procedurę uzgodnieniową ze związkami zawodowymi rozpoczęliśmy 21 
stycznia br. wówczas to spotkanie skończyło się protokołem rozbieŜności gdyŜ 
nie doszliśmy do porozumienia w sprawie wysokości dodatku motywacyjnego. 
Strona samorządowa utrzymywała stanowisko pozostawienia wysokości 
dodatku motywacyjnego w niezmienionej formie tj. 4% wynagrodzenia 
zasadniczego, natomiast związki zawodowe wystąpiły o jego zwiększenie 
przynajmniej o 1% czyli do 5%. PoniewaŜ nie było pełnego zrozumienia 
,projekt uchwały w tej sprawie został wycofany z porządku posiedzenia 
styczniowej sesji.  
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W dniu 12 marca br. doszło do drugiego spotkania ze związkami zawodowymi 
na którym ponownie były omawiane sprawy regulaminu a głównie sprawa 
dodatku motywacyjnego. Po dogłębnej analizie moŜliwości finansowych 
doszliśmy do wniosku , by na 2008 rok pozostawić w niezmienionej wysokości 
dodatek motywacyjny tj. 4% z zastrzeŜeniem jego dalszej negocjacji w chwili 
pojawienia się moŜliwości finansowych tj. subwencji oświatowej. Dyrektor 
podziękował związkom zawodowym za wyrozumiałość i obiektywne podejście 
do tematu.  
Reasumując powyŜsze , regulamin wynagradzania nauczycieli pozostaje  
w kształcie niezmienionym jak za rok ubiegły z wyjątkiem podniesienia stawek 
dodatku funkcyjnego dyrektorom szkół  o 10% oraz za wychowawstwo klasy: 
do 10 uczniów w klasie stawka niezmieniona – 40 zł, od 11-18 uczniów w klasie 
– 60 zł / podwyŜszono o 5 zł/, od 19 i powyŜej 85 zł / podwyŜszono o 10 zł/.  
Mając na względzie powyŜsze prosi Radę o podjęcie tej uchwały.  
Przewodniczący Rady K. Magnes prosi o dyskusję w tym temacie. 
Na sesję przybył radny J. Wątek. 
Pytań ze strony radnych nie zgłoszono. Rada w głosowaniu / 15 za/ przyjęła 
uchwałę Nr XXI/147/2008 jak we wstępie , która stanowi załącznik do 
protokołu.  
Ad.p.6 
Przechodząc do następnego punktu porządku posiedzenia o głos poprosił 
Burmistrz M i G A. Bodzioch. Proponuje, aby przy omawianiu zmian  
w budŜecie dyskusją objąć równieŜ następny punkt porządku , poniewaŜ jest on 
z nim powiązany.  
Informuje ,Ŝe nie tak dawno okazało się ,Ŝe w Zakładzie GK wynikły powaŜne 
problemy finansowe , w związku z czym  ogłoszony został audyt tego 
przedsiębiorstwa , prowadzony przez  firmę z zewnątrz który potrwa ok. 3-4 dni.  
Po przeprowadzonej kontroli poznamy wynik i będziemy mogli więcej 
dyskutować w tej sprawie.   
Zabierając głos w temacie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy 
na 2008 rok p. Skarbnik informuje : zmiany dochodów i wydatków 
przedstawione w uchwale  spowodowane są  w niektórych przypadkach 
sprawami porządkowymi  a w niektórych sytuacją która miała miejsce po 
wysłaniu dokumentów na tą sesję. W proponowanej uchwale jest zapis który  
w § 12 pkt.7 otrzymuje brzmienie „ udzielania w roku budŜetowym poŜyczek do 
łącznej kwoty 265.000 zł”. Na dzień dzisiejszy zmuszeni jesteśmy udzielić  
Zakładowi  GK nieoprocentowanej  krótkoterminowej poŜyczki  w kwocie 
250.000 zł. W uchwale pierwotnej zapisano w projekcie  kwotę 200.000 zł lecz 
na ten moment  będzie  ona niewystarczająca , stąd powyŜsza zmiana.  
Uzupełniając wypowiedź Burmistrza dodała ,Ŝe w ostatnim czasie Zakład 
budŜetowy o którym mowa całkowicie utracił płynność i  jeśli po 
przeprowadzonej kontroli okaŜe się ,Ŝe wynik finansowy tego Zakładu będzie 
ujemny wówczas deficyt musi pokryć gmina .  
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Zachodzi więc pytanie skąd na to wziąć środki skoro nie ma  ich w planie 
budŜetu na 2008 rok.  
Pozostałe zmiany przedstawione w projekcie uchwały to: zwiększono dochody 
budŜetu gminy o kwotę 742.383.00 zł  oraz wydatki o kwotę 831.545.00 zł.  
Zmniejszono wydatki budŜetu gminy o kwotę 89.162.00 zł . W/w zmiany 
przedstawia dołączony do protokołu  projekt uchwały w tej sprawie. 
Zapytanie zgłosił radny K. Minor – dlaczego o problemach finansowych GK nie 
jest poinformowana Komisja Rewizyjna. PrzecieŜ co roku prowadzono tam 
kontrole i nie stwierdzono  Ŝadnych uchybień finansowych , czy coś się przed 
nią ukrywało? Radny sugeruje aby sprawdzić protokoły komisji rewizyjnej  
i dołączone do nich załączniki , ktoś się pod tym podpisał. 
W odpowiedzi p. Skarbnik stwierdziła ,Ŝe kontrola samej komisji nic nie 
wniesie , musi to być osoba z uprawnieniami  i najlepiej z zewnątrz.  
Nawiązując do tematu obecnej sytuacji Zakładu GK  jego dyrektor stwierdził ,Ŝe 
po przeprowadzeniu wstępnej analizy wydatków wspólnie z obecnym 
księgowym , wynika ,Ŝe deficyt w tym zakładzie istnieje juŜ od 2002 r. BliŜsze 
dane w tym zakresie będą znane po przeprowadzeniu wspomnianej kontroli.  
Będąc dalej przy głosie dyrektor przedstawił plan naprawczy tego Zakładu na 
najbliŜsze lata. Zapraszał radnych oraz Burmistrza na spotkanie z załogą . 
W toku dyskusji radni K. Minor oraz J. Wątek  podsuwali myśl przekształcenia 
tego Zakładu w spółkę. 
Radny K. Ziętek powrócił do sprawy wysokości ceny za wywóz nieczystości 
która pomimo zwyŜki / 11 zł/  przynosi temu Zakładowi straty. UwaŜa ,Ŝe dobry 
wniosek zaopiniowała  komisji rolnictwa proponując za 1 kubeł cenę 10 zł . Nie 
wie dlaczego na sesji zadeklarowano i przyjęto kwotę 11 zł za dwa pojemniki 
przy czym wydaje mu się ,Ŝe całe zamieszanie w tej sprawie wprowadził Z-ca 
Burmistrza Cz. Kowalski. Wypowiedź  tą poparł radny K. Nowak. 
Odpowiadając Burmistrz informuje ,Ŝe poprzez głosowanie decyzje o wysokości 
stawki podjęła Rada a nie p. Kowalski . Wyjaśnił ,Ŝe przy przekształceniu 
Zakładu,   trzeba się liczyć z tym ,Ŝe  wszelkie zobowiązania musi pokryć 
gmina. Osobiście jest za propozycją przekształcenia tego Zakładu w spółkę.  
Radny J. Maroszek uwaŜa ,Ŝe sprawę ewentualnego przekształcenia w/w 
Zakładu naleŜy przedyskutować w łączonych komisjach Rady w celu wydania 
opinii. 
Radny A. Kuliś – zapytał dlaczego od kilku lat stawka za śmieci nie była 
podnoszona . Gdyby co roku wzrastała choćby o 1 zł  to teraz nie musielibyśmy 
podnosić jej o 100%. 
Innych zapytań w tym temacie nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady K. Magnes przystąpił do głosowania uchwał: 
1/ w sprawie  zmian w budŜecie gminy na 2008 rok / 15 za/ została przyjęta pod 
Nr XXI/ 148/2008,   
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2/  w głosowaniu /14 za, 1 wstrzym /przyjęto uchwałę Nr XXI/149/2008  
w sprawie udzielenia krótkoterminowej, nieoprocentowanej poŜyczki dla 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kazimierzy Wielkiej . 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu.  
Ad.p.8 
Skarbnik M i G – Z. Nocoń zapoznała radnych z treścią kolejnej uchwały, która 
w stosunku do wersji pierwotnej uległa niewielkiej korekcie. Według nowej 
wersji zamierzamy przekazać na rzecz Związku Międzygminnego „ Nidzica”  
w Kazimierzy Wielkiej kwoty 500.000 zł / planowanej w budŜecie na 2008 r/   
z przeznaczeniem na: 427.000 zł opracowanie dokumentacji projektowych na 
budowę kanalizacji sanitarnej i 73.000 zł na pokrycie kosztów konsultanta.  
Pytań i uwag nie zgłoszono.  
Rada Miejska w głosowaniu /15 za/ przyjęła uchwałę Nr XXI/150/2008 r.  
w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie na rzecz ZM ‘ Nidzica” kwoty 
500.000 zł w tym: 427.000 zł na opracowanie dokumentacji projektowych na 
budowę kanalizacji sanitarnej oraz 73.000 zł na pokrycie kosztów konsultanta . 
Uchwała wraz z umową nr 1, stanowią załącznik do protokołu. 
Ad.p.9 
W punkcie sprawy róŜne, wolne wnioski Przewodniczący przypomniał radnym 
o obowiązku składania do końca kwietnia br. oświadczeń majątkowych. 
Z okazji zbliŜających się Świąt Wielkanocnych złoŜył wszystkim zebranym 
najserdeczniejsze Ŝyczenia.  
Wobec zrealizowania przyjętego porządku posiedzenia o godz. 9.40 
Przewodniczący zamknął obrady sesji.  
 
Protokołował:      Przewodniczący 
  B. Kwaśny      Rady Miejskiej 
 
                Krzysztof Magnes 
 
 
 
 
 


